

Referat af bestyrelsesmøde i HF Skovlunden

Tid: onsdag d. 26/11-25 kl. 16.30

Sted: hos Anders, [REDACTED]

Deltagere: Helle Højholdt (78), Anders Stagis (12), Steen Grønholm Thomsen (8), Elenore Petersen (13)

Afbud: Dorte Stagis (109), Poul Fasdal (24)

Referent: Helle Højholdt (78)

1. Godkendelse af dagsorden – OBS vi skal nå gennemgang af tjekliste
Dagsorden godkendt
2. Nyt fra bestyrelsesmedlemmer: Helle, Steen, Poul
SG har købt stik til traileren, som udskiftes inden sæson 2026. Traileren er vinterflyttet til Foreningshuset
3. Nyt fra næstformand:
[REDACTED] er japansk pileurt bekæmpet og drivhuset fjernet. Haven er besigtiget fra vejen ved sæsonens afslutning og arbejdet er godkendt af AS.
4. Nyt fra formand:
Vi har modtaget et tilbud fra Peder Dich på 2.500 kr. ex. Moms, for årligt tilsyn af poplen og birketræet inkl. udfærdigelse af kort rapport. Træplejeren konstaterede i øvrigt ved besøget, at birketræet ikke trives helt optimalt. Det skyldes formentligt at der er asfalteret relativt tæt på træets rødder. Vi skal ikke frygte at træet bliver til fare eller dør meget snart. SG kontakter Klatremanden i Brabrand for et alternativt tilbud gældende fra efteråret 2026. EP kontakter ligeledes alternative træplejere for tilbud på opgaven

EP har kontaktet Søren fra Kredsen med ønske om et fælles erfa-møde, hvor vi kan trække på og dele erfaringer med andre foreningers bestyrelsesmedlemmer. Emner er indsendt til kredsen med opfordring om at andre ligeledes medbringer emner der er relevante i deres foreninger. Vi er værter og Kredsen vil gerne lægge lokaler til på Rosenvangs Allé.

Kredsnæstformanden påbegynder invitation i december.

Have 144 er solgt [REDACTED]. Den nye ejer har sagt ja til at overtage opgaven med at købe drikkevarer til Foreningshuset. Tak for det 😊.

[REDACTED] har endnu ikke fået tilladelse til at grave/ fremføre strøm. Der er ansøgt d. 21/8-25 og kommunen har netop givet deres tilladelse. Haveejer afventer endelig tilladelse fra SGAV som ikke har kunnet færdigbehandle ansøgningen fordi de manglede afgørelse fra kommunen.

EP og AS [REDACTED]

[REDACTED]

5.

[REDACTED]
[REDACTED]
[REDACTED]

6. Vinterbeboelse – hvem og hvordan håndterer vi henvendelser om dette.

Fra sidste søndag i oktober til sidste lørdag i marts er ophold i haverne ikke tilladt kl. 21.00 – 07.00. Hvis vi bliver kontaktet om regelbrug, skal der være beviser for det, så behandler vi det på det kommende bestyrelsesmøde. Vi kan ikke reagere på andenhånds-oplysninger. Regel genopfriskes i Skovinfo.

7. På valg i 2026 – hvem genopstiller (PF, AS, EP?)

EP, AS og PF genopstiller. Der er plads til en mere i bestyrelsen og der opfordres dog også til at man stiller op til de øvrige poster – alle er velkomne.

Elenore har kontaktet medlemmer i vurderingsudvalg og revisorer, som er på valg for at spørge om de genopstiller. Punktet skal med i Skovinfo.

8. Forslag til GF – overvej inden mødet!

9. Dato for næste møde i december

dato	kl.	møde	sted	bemærkninger
15/1	16.30	budgetmøde	HH	+ forslag?
4/2	16.30	budgetmøde	DS	+ egne forslag
10/3	16.30	gennemgang før GF	SG/EP	med dirigent
24/3	18.30	GF	Solsalen	bestyrelsen kl. 17.30
20/6	10-13	arbejdsdag	Foreningshuset	bestyrelsen møder kl. 9.30
12/9	10-13	arbejdsdag	Foreningshuset	bestyrelsen møder kl. 9.30?

10. Evt. fejring af jubilarer?

Jubilarer fejres ikke (forslag til GF)

Bestyrelsen foreslår at ændre proceduren med virkning fra 2027. Årets jubilarer orienteres og deres navne og havenumre nævnes ved GF. Der vil være to flasker vin til hver have, hvis jubilaren er til stede ved GF eller har en aftale om, at en anden tager vinen med til vedkommende. Uddeling af diplomer afvikles. HH finder de manglende købsdatoer ved at sende mail ud til disse haveejere.

11. Tjekliste.

- Skilsmisse og tildeling af haven/huset
overgår til næste møde
- Gennemgang af udarbejdet informationsmateriale om vinter klargøring af rør ved VVS – aftale, dato, formidling
Droppes
- Værdigrundlag – værdigrundlaget udsendes i det materiale nye medlemmer modtager på mail som velkomst.
Et print hænges op i Foreningshuset AS
- Dokumentsamling med emner som er vedtaget – så vi kan finde tidligere beslutninger ("HF – Karnov")
Vi arbejder videre på en løsning – evt. co-pilot
- Taget på Foreningshuset - hvornår skal vi tjekke/vurdere ved tømrer?
SG kontakter en byggesagkyndig, der skal lave en tilstandsrapport, der kan give en indikation på, hvornår det skal skiftes.
- Forslag [REDACTED] om spejl-skilt for enden af vej 1 nedre – mindske risiko for uheld.
Overgår til næste møde.
- Arbejdsdag flyttes væk fra festugen – forslag om ny dato
Arbejdsdag (sensommer) d. 12. september 2026
- Sommerfest flyttes væk fra skolernes sommerferie – forslag til nyt tidspunkt
Foreningsudvalget kommer med forslag til dato efter skolernes sommerferie.
Foreningsudvalget får besked om dette af EP
- Hækhøjde mod yderveje max 180 cm kan være et værn mod flyvende sten og støv hvor der er meget trafik (biler)
Et udvalg ser på, hvilke hække, der ville kunne opnå tilladelse til en ekstraordinær højde på 180 cm. Disse vil blive indstillet med begrundelse. Der orienteres om tiltaget på GF. Kommunen vil skulle ansøges om dispensation fra lejekontraktens §6 stk. 10, hvor det fremgår at hække maksimalt må være 160 cm.
- bestemmelser om bålfade og åben ild (forslag til GF 2026)
Der findes nationale og kommunale bestemmelser om brug af åben ild – de er formidlet til medlemmerne i et skov-info i 2025. Forslaget fremsættes ikke af bestyrelsen på næste GF
- Bestemmelser om placering af byggeri ift. Rørføring af kloakrør /vandrør.
Dette punkt vil være velegnet på et erfa-møde, for hvad gør andre? Vi skal gerne

sikre at ingen medlemmer kommer i en uheldig situation og evt. får deres byggeansøgning afvist pga. manglende viden om bebyggelsens eventuelle afstand til rørføring i jorden. Foreningens rørføring kan man se på tegningerne fra entreprenøren. Alle medlemmer har fået dem tilsendt og EP har hentet nyt print af kloakrør og vandrørene ved entreprenøren i stort format, som kan lamineres og hænges på kontoret. Den del af kloakrørene som egen kloakmester har udført (tilslutningen) findes på filarkiv.dk

- Vedligehold af P-arealer og prioritering i forhold til at bruge kr. 40.000,- på vedligeholdelse.
Annulleringen af den gamle petanquebane har ikke givet os mange flere p-pladser. Kanten på banen udfordrer stadig friheden til at parkere og man skal også tage hensyn ved ikke at parkere foran havelågerne til de to haver som støder op til gæsteparkeringen. Vi skal have udjævnet resterne af petanquebanen, så der forhåbentligt kan skabes plads til flere biler på gæsteparkeringspladsen. SG får et udspecificeret tilbud på udjævning af pladsen + ral inden budgetmødet inkl. et forslag til indretningen af P-pladsen/parkeringsretning.
- Evt. mere ral på vejene ifbm. eller umiddelbart efter arbejdsdag eller til foråret og hele haveforeningen på en gang eller etaper – priser indhentes
SG indhenter tilbud – se ovenfor.
- revidere priser på drikkevarer, så indkøb og salg af drikkevarer balancerer.
(BUDGETMØDE)